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Mijnheer de Voorzitter, Raadsleden en aanwezigen.  
 
De fractie AB wil beginnen met een woord van dank voor de ambtelijke samenstellers 
van de voorliggende programmabegroting. Het is altijd een hele klus alle 
beleidsvoornemens en ideeën van uw College en de Raad tijdig en helder in een 
boekwerk te vervatten.  
 
Voorst stelt de fractie Algemeen Belang vast dat er in het afgelopen politieke jaar 
weer vele uitdagingen op ons pad zijn gekomen.  We hebben te maken met drie 
grote decentralisaties vanuit de rijksoverheid (jeugdzorg, AWBZ- begeleiding en de 
participatiewet ). Daarnaast drukken forse bezuinigingen op onze gemeente en zitten 
veel gemeentelijke diensten in een transitiefase. Ondanks alles  zijn we trots op onze 
gemeente waarin ruimte is voor ambitieuze plannen en het creëren van een 
constante opwaartse spiraal voor het imago van de Gemeente Valkenburg aan de 
Geul.  Als voorbeeld noemen wij het realiseren van een nieuw historisch centrum met 
de geul- en de grendelpoort als een van de blikvangers en beeldbepalende 
gebouwen in de regio.  Maar we zijn er nog niet nog vele uitdagingen komen eraan, 
uitdagingen die niet enkel spelen in de kern Valkenburg maar zeker ook in de 
dorpskernen die onze gemeente rijk is. Hoe deze uitdagingen samen met alle 
politieke partijen in het Valkenburgse op te pakken zonder  het algemeen belang 
maar ook het belang van de individuele burger uit het oog te verliezen is en blijft 
onze opgave voor de komende jaren. 
 
De Gemeente Valkenburg aan de Geul blijft te maken hebben met financiële druk en 
er zijn nog steeds tekorten  binnen  het totale budget van de  3 d’s dit betekent dat 
er keuzes gemaakt moeten worden en we vandaag samen met elkaar een 
verantwoord financieel beleid moeten afspreken.  Voor de fractie is de Rode lijn in dit 
beleid, het verder uitvoeren van de Agenda Valkenburg waarbij zelfsturing en het 
versterken van de vleugels van Valkenburg nu extra aandacht verdienen. In deze 
opdracht genieten we de steun van de kern overleggen  die ook in de afgelopen 
periode vele initiatieven op touw hebben gezet in het kader van zelfsturing. Zo is er 
een prachtig kunstwerk gerealiseerd in Vilt, wordt er in Schin op Geul een mooie 
schuilplaats gebouwd en hebben tientallen kinderen in Berg en Terblijt een 
grootschalige opruimactie gehouden.  Als politiek moeten we een podium geven aan 
initiatieven van onderop en eenieders initiatief moet serieus bekeken worden.  We 
hoeven de agenda Valkenburg niet te bedenken van uit een ivoren toren, Handelen 
in ivoor is immers al verboden en wat betref Algemeen Belang zijn ivoren torens ook 
verboden! 
 
 
Programma openbare orde en veiligheid 
 
Een belangrijk speerpunt voor AB is de handhaving van regelgeving. Handhaving van 
regels is een goede waarborg voor sociale veiligheid en verkeersveiligheid in de hele 
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gemeente Valkenburg aan de Geul. Tegelijkertijd is handhaving van de regels ook 
een goed middel om de kleine maar permanente ergernissen van veel inwoners 
tegen te gaan: vandalisme (vaak in relatie tot de uitgaanscentra), zwerfvuil, de 
overlast van honden, het dealen van drugs in buitengebieden, enz. veiligheid 
Handhaving van de regels moet gelden op alle terreinen waaronder parkeerbeleid, 
milieuvergunningen, enz. AB wil zich daar de komende jaren sterk voor maken en is 
dan ook blij dat middel de wijkteams  een voorbeeldfunctie voor de gemeente 
Valkenburg aan de Geul zelf tot stand is gekomen . De wijkteams gaan zelf 
voortvarend te werk  met het verwijderen van afval in de nabijheid van glasbakken 
en prullenbakken, het weghalen van tijdelijke verkeersborden bij afgeronde 
wegwerkzaamheden, schoonhouden wandelpaden enz. 
 
Uitgaansgeweld.  
Voorzitter voor wat betreft de fractie Algemeen Belang moeten onrusten, 
vernielingen en vechtpartijen binnen het Valkenburgs uitgaanscentrum tot het 
verleden gaan behoren.  De fractie AB vraagt uw college vandaag om inhoudelijk 
duidelijkheid te verschaffen in de evaluatie die ten aanzien van onrusten in het 
uitgaanscentrum heeft plaatsgevonden. Daarnaast is de fractie Algemeen Belang 
benieuwd of het college extra middelen heeft vrijgemaakt of wil vrijmaken om dit  
soort zaken tot het verleden te verbannen.  Hierbij verwijzen we ook naar het 
beveiligen van objecten zoals de Geulpoort waarin nu al diepe groeven zijn gekrast 
en waar nog 0 beveiligingsmaatregelen zijn getroffen.  Daarnaast hebben we graag 
een update van het college ten aanzien van de gesprekken die hebben 
plaatsgevonden in het kader van de exploitatie van de Geulpoort. Ook zien we graag 
op korte termijn de geulpoortopgang gerealiseerd.  
 
Sociale controle.  
De fractie Algemeen Belang ziet de kracht van de actieve inzet van onze 
buitengewone opsporingsambtenaren. Ze hebben een duidelijke signaalfunctie maar 
ook een taak bij de uitvoering van de algemene sociale controle. Hierbij voelt de 
gemeente zich gesteund door initiatieven ten aanzien van sociale controle zoals de  
pas gestarte sociale signaleringsgroep  in Houthem. We zien graag dat dit initiatief 
over de gehele gemeente wordt uitgerold.  We stellen het college dan ook de vraag 
of de gemeente, via het college,  dergelijke initiatieven kan faciliteren en stimuleren. 
 
Drugsbeleid.  
De recente ontwikkelingen in de regio ten aanzien van het drugsbeleid en de vele 
lozingen van drugsafval baren de fractie veel zorgen.  Vorige week is er op de 
beekstraat nog een busje met XTC afval uitgebrand, en we willen dan ook alles op 
alles zetten om dit soort gevaarlijke situaties te voorkomen. We vragen het college 
dan ook om inzicht te verschaffen in de middelen die de gemeente en provincie 
inzetten om dit probleem te beteugelen. 
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Veiligheid bij evenementen. 
Wij zijn blij dat de gemeente niet op haar lauweren rust ten aanzien van de veiligheid 
bij de vele grote evenementen die de gemeente rijk is.  Zo wordt ook dit jaar met 
een uitbreiding van veiligheidsmaatregelen in het kader van kerststad Valkenburg, 
het verblijf in onze gemeente voor iedereen veiliger en aangenamer.   
 
We moeten als gemeente oog blijven houden voor de misdaadcijfers die met name 
ten aanzien van diefstallen hoger liggen dan het landelijk gemiddelde.  (Bron: VNG 
waar staat je gemeente) 
 
Programma verkeer, vervoer en waterstaat 
 
Het afgelopen jaar hebben binnen dit programma mooi ontwikkelingen 
plaatsgevonden, zo  is bijvoorbeeld de veilige schoolroute Broekhem – plenkert 
gerealiseerd, gaat zeer binnenkort de schep in de grond voor het voetpad langs de 
Daalhemerweg naar Sibbe en wordt in 2016 de Valkenburgstraat in Berg en Terblijt 
stevig onderhanden genomen.  
 
Molenstraat. 
Over wegen gesproken, vorig jaar hebben we met elkaar gesproken over de 
renovatie van het walramplein en de Molenstraat. Uit  praktisch financiële redenen is 
de uitvoering  van de Molenstraat gekoppeld aan de upgrade van het walramplein. 
Aangezien de uitvoering van het walramplein zo te zien nog altijd op zich laat 
wachten  stelt de fractie Algemeen Belang voor  om de reconstructie van de 
Molenstraat naar voor te halen.  Het benodigde geld kan als voorfinanciering uit de 
reeds gereserveerde bedragen voor het walramplein worden gehaald. De afrekening 
kan dan altijd nog samen lopen met het grote walramplein project. Men wil dit vooral 
onder het totale project houden om de eventuele subsidie van de provincie maximaal 
te kunnen benutten. Gaat de subsidie er niet komen, dan gaat het totale project niet 
door  en komt het gereserveerde geld vrij. Er is volgens ons dus altijd geld om de 
Molenstraat aan te pakken. Door het geld nu al te “lenen” uit de gereserveerde pot 
kan het project direct starten.  We vragen ons dan ook af of de raad en het college 
dit project direct willen oppakken, zo nodig dienen we hier een motie over in.  
 
Rijksweg. 
Naast de Molenstraat zijn er meer wegen in de gemeente die onze aandacht nodig 
hebben. Mogelijk komt hier binnenkort een weg bij namelijk de provinciale weg 
N590, in de provinciale begroting wordt namelijk gesproken over het overdragen van 
provinciale wegen aan gemeenten. Hierbij vraagt de fractie algemeen Belang zich af 
wat de voorwaarden waren bij de afdracht van de voormalige provinciale weg in 
Houthem aan de gemeente. Voorts ben ik van mening dat als voorwaarde aan een 
dergelijke overdacht moet worden gesteld dat er infrastructurele verbeteringen aan 
deze weg worden toegepast zoals het aanbrengen van verlichting op de Rasberg.   
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Vraag: Welke voorwaarden stelt gemeente aan het overnemen van deze weg ?  
We dringen er op aan dat in deze voorwaarden verlichting op de Rasberg wordt 
meegenomen, zo nodig dienen we hier een motie over in  
 
Schoolroutes. 
Daarnaast blijft de Fractie Algemeen Belang veel waarde hechten aan een veilige 
schoolroute voor onze schoolgaande jeugd. In dit kader zien wij graag dat de 
schoolroute tussen de Geulweg en Adelante verbeterd wordt. Ook de schoolroute 
tussen Bemelen en Sibbe verdient onze aandacht.  We vragen ons dan ook af wet 
het college gaat doen om invulling te geven aan deze veilige schoolroutes.  
 
 
Brakke Berg. 
De Fractie Algemeen Belang is teleurgesteld over de gang van zaken rondom de 
onveilige situatie onder aan de Brakke Berg en draagt het college dan ook op om 
hier op korte termijn actie te ondernemen.  
 
Wijkteams. 
We zijn blij dat door de inzet van de gemeentelijke wijkteams het overhangende 
groen is aangepakt waardoor de wegen en stoepen in onze gemeente goed 
bereikbaar zijn.  We hopen dat door de inzet van de Buitenbeterapp de aanpak van 
deze problematiek in de toekomst nog sneller wordt opgepakt.  
 
Openbare Toiletten. 
 
De fractie Algemeen Belang voelt veel voor het plaatsen van urinoirs in het 
uitgaanscentrum gedurende het weekend. Dit om de overlast van wildplassers terug 
te dringen. Deelt het college onze mening ?  
 
 
Openbaar vervoer. 
 
Limburg krijgt een Nieuwe concessie houder openbaar vervoer. In dit kader is de 
fractie verheugd dat naar aanleiding van vragen vanuit onze fractie bewerkstelligd is 
dat de treinverbinding Aachen- Luik ook in Valkenburg aan de Geul gaat stoppen.  
 
Echter zijn er ook verbeterpunten te noemen zo moet het openbaar vervoer in de 
kernen, ook in de avonduren en de weekenden,  gewaarborgd zijn. De plannen voor 
een belbusverbinding bieden hiervoor absoluut geen soelaas !  
 
Ook vindt de fractie Algemeen Belang dat Valkenburg de kansen van haar 
treinverbinding meer moet benutten.  De fractie draagt het college dan ook op, om 
zeker in de drukke kerstperiode en bij grote evenementen zoals de Amstel Gold Race  
een directe verbinding met het land te bewerkstellingen.   
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 Programma Economische Zaken 
 
Projecten. 
De fractie Algemeen Belang is verheugd dat grote projecten zoals het Leeuwterein 
worden opgepakt. 
Dit dient echter wel budgettair neutraal te gebeuren. We zijn dan ook niet blij met de 
onrendabele toppen die in de voorliggende begrotingen zijn opgenomen en we 
dragen het college dan ook op om hier een passende oplossing voor aan te dragen.  
 
Daarnaast merkt de fractie op dat de aandacht van het College zich naast de 
projecten in de kern Valkenburg, gelukkig ook begint te focussen op de Kernen. We 
noemen hier alle ontwikkelingen in Vilt (Kunstwerk en Grondverkopen t.b.v. natuur), 
Houthem (vorderingen m.b.t. oppakken doorgaande weg), Berg (positieve 
ontwikkelingen omtrent PLUS) en meer in het algemeen de goed ontvangen en 
effectief gebleken Kernrondjes door de wethouder Fysiek Domein. 
Deze focus zou wat de fractie AB betreft overigens nog wel een onsje meer mogen! 
Hierbij zien wij de Kernoverleggen als een echte compagnon van de gemeente. Als 
voorbeeld noem ik de Bergervliet alwaar de projectontwikkelaar een braak liggend 
terrein heeft gecreëerd dat ons inziens niet voldoet aan de redelijke eisen van 
welstand. Er zou een gesprek kunnen worden aangegaan door het Kernoverleg Berg 
waarbij de gemeente goed zou kunnen ondersteunen. En zie daar een nieuw 
zelfsturingsproject is geboren! 
 
Ook zijn we erg benieuwd naar de visie van het college ten aanzien van de kleine 
toeristische parels in onze gemeente. Hoe staat het college tegenover projecten zoals 
de uitkijktoren in Berg en Terblijt/Geulhem of het volledig realiseren van het 
vlakfietspad in Schin op Geul ?   
 
 
 
Evenementen en citymarketing. 
 
Voorzitter De gemeente Valkenburg aan de Geul is een booming gemeente die ieder 
jaar vele toeristen mag ontvangen en grote ontwikkelingen heeft doorgemaakt, naast 
deze ontwikkelingen kent de gemeente vele evenementen waarvoor de 
gemeenteraad vorig jaar een nieuw evenementenbeleid heeft vastgesteld. De fractie 
is erg benieuwd naar hoe de uitwerking van het vastgestelde evenementenbeleid 
heeft uitgezien. Welke evenementen hebben aanspraak kunnen maken op het 
hiervoor gevoteerde budget? En op welke wijze heeft de beoogde klankbordgroep 
gestalte gekregen ? We weten inmiddels dat het Auw Wieverbal een subsidie heeft 
ontvangen die volgens het college past binnen het vastgestelde evenementenbeleid. 
De fractie vind dit niet passen bij het vastgestelde beleid en spreekt dan ook de hoop 
uit dat dit besluit in ieder geval in 2017 een ander karakter krijgt.  
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Vraag: Hoe denkt het college over subsidie in de komende jaren? Zo nodig dienen 
we hier een motie over in.  
 
Verder merkt de fractie op dat kleine evenementen essentieel zijn voor de 
leefbaarheid in onze kernen. Graag maken wij hier een structureel bedrag voor vrij. 
Hoe denkt het college hierover ? Zo nodig dienen we hier een motie over in.  
 
 
Programma Cultuur en Recreatie 
 
Ten aanzien van dit programma zijn in de afgelopen periode de nodige besluiten 
genomen. 
Zo loop ter bijvoorbeeld een onderzoek naar het Polfermolen complex waarin we 
zeer benieuwd zijn naar de uitkomsten.  Maar ook de discussie ten aanzien van het 
accommodatiebeleid is nog niet afgelopen. Hierbij merkt de fractie op dat bij ander 
beslissingen zoals subsidieverstrekking aan het museum soepeler wordt omgegaan 
met vastgestelde kaders en de hieraan verbonden budgetten.  Enige flexibiliteit 
vanuit de raad op het accommodatie dossier vinden wij dan ook meer dan gepast.  
Wij zullen in dit kader in tweede termijn een motie aangaande het 
accommodatiebeleid indienen.  
 
Programma onderwijs 
 
Zoals u weet spelen er binnen dit programma de nodige zaken.  Denk hierbij aan de 
bassischool in Schin op Geul en het peuterspeelzaalwerk.  De Fractie Algemeen 
Belang vindt kleine scholen essentieel voor de leefbaarheid.  Dit zijn dan ook zaken 
die de aandacht van de gehele raad en het college genieten maar waarop de 
gemeente weinig invloed heeft. Een goede band met de verschillende stichtingen die 
binnen het onderwijs opereren is en blijft dan ook essentieel. Daarbij merken we op 
dat de aanwezigheid van een middelbare school als het Stella Maris College een 
behoorlijke bijdrage levert aan de leefbaarheid in onze gemeente.  Het zou dan ook 
doodzonde zijn als deze school verdwijnt, temeer omdat de leerlingenaantallen 
stijgende zijn. We dragen het college dan ook op om met het Stella Maris in gesprek 
te gaan om zo de school voor Valkenburg te proberen te behouden dit geld uiteraard 
ook voor de basisscholen in de kernen zoals in Schin op Geul.  
 
 De verantwoordelijkheid van het buitenonderhoud van de schoolgebouwen is sinds 
1-1-2015 niet meer ondergebracht bij de gemeente. Hiervoor ontvangt de gemeente 
dan ook geen geld meer van het Rijk. Wij vragen ons af waar in de begroting dit feit 
terug te vinden is.  
 
De organisatie van het leerlingenvervoer is voor onze fractie niet helder, we willen de 
wethouder dan ook vragen  voor een toelichting. 
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Programma sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening 
 
Decentralisaties. 
De fractie Algemeen Belang is verheugd dat de decentralisaties in de gemeente 
Valkenburg aan de Geul positief verlopen. Wel is de fractie Algemeen Belang 
benieuwd of tekorten binnen het sociale domein opgevangen worden binnen de 
reserves. Ook zijn we benieuwd naar de verwachting van het college ten aanzien van 
de toe of afname van deze tekorten in de toekomst.  AB blijft van mening dat een en 
ander nooit ten kosten mag gaan van kwetsbare groepen, we moeten inzetten op 
sober maar doelmatig beleid.  
 
Jeugd, WMO en sociale zaken worden in de toekomst georganiseerd vanuit 
Maastricht. Graag verneemt mijn fractie van de wethouder hoe de nazorg en 
informatievoorziening naar de raad eruit ziet met andere woorden hoe blijft de 
gemeente Valkenburg aan de Geul in control ?  
 
De fractie Algemeen Belang is voor een goede invulling van het 
mantelzorgcompliment en verneemt graag van het college, hoe hier invulling aan 
wordt gegeven.   
 
AB heeft kennis genomen van de AVI cliënt monitor en hoop dat de aanbevelingen 
van deze monitor worden overgenomen door het college om zo het sociale domein in 
onze gemeente te versterken.  
 
De fractie Algemeenbelang spreekt alle lof uit voor de goed verlopen organisatie van 
de dag van de ouderen en hoopt dat dit voor de toekomst gewaarborgd blijft. 
 
Duurzaamheid 
Kan de gemeente in het kader van duurzaamheid aanhaken bij lopende projecten 
vanuit de provincie, het Rijk of de Europese  unie ?   Kunnen de burgers rekenen op 
duurzaamheidssubsidies ?   
 
We hebben met grote belangstelling gekeken naar het milieu onderzoek ten aanzien 
van de warmte en koude wisseling in de grotten en zijn erg benieuwd naar de 
evaluatie hiervan.  
 
leefbaarheid in de kernen. 
 
Binnen onze gemeente zijn dagelijks groepen, bewegingen, stichtingen en verbanden 
actief om onze gemeente  te versterken. De facilitering van deze bewegingen is 
essentieel voor een goede leefbaarheid en de Fractie AB wil dan ook niet meer 
tornen aan het subsidiebeleid. 
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Ten behoeve van de oudere inwoner moet de komende jaren gewerkt worden aan 
goede huisvestingsmogelijkheden. Er is duidelijk behoefte aan huisvesting die 
beantwoordt aan de specifieke wensen en behoeften van ouderen. Het gaat daarbij 
om de realisering van appartementen, zorgwoningen en dergelijke. De huiskamers 
verspreid over de kernen, waaraan ook de verzorgingshuizen deelnemen, zijn een 
goed voorbeeld van het opzetten van activiteiten voor ouderen en het tegengaan van 
eenzaamheid. 
Daarnaast wilt  AB zich blijvend inzetten voor sociale huurwoningen in de kernen.  
 
Dienstverlening.  
We zijn verheugd met de verbouwing van het KCC. Hiermee neemt de 
dienstverlening van de gemeente toe. Deze dienstverlening kan echter alleen goed 
verlopen wanneer het gemeentelijk apparaat goed functioneert. De druk op het 
gemeentelijke apparaat is door de taakstellingen ons inziens erg hoog en we moeten 
dan ook vandaag met elkaar afspreken om deze taakstellingen eventueel bij te 
stellen. 
 
 
Voorzitter ik rond af met de hoop dat we als gemeenteraad ook in de komende 
periode op een zorgvuldige en kritische wijze het visitekaartje van Limburg , namelijk 
Valkenburg aan de Geul blijven versterken. Tot zover in 1e termijn.  
 
 
 


